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Zusammenfassung

        
In der Arbeit wird die Iontophorese als eine Kombination von Physiotherapie und Pharmakotherapie, bei der ionogen vorliegende Arzneimittel mittels des Gleichstroms durch die Haut transportiert werden, gewertet.


        
Die physikochemischen Vorgänge (Elektrokinese), die der Gleichstrom im menschlichen Körper auslöst, werden erläutert. Mittels der Natriumsalizylat-Iontophorese werden Modelluntersuchungen zum Arzneimitteltransport durch die Haut und zum Arzneimittelnachweis im Serum und Urin vorgestellt.


        
Zum Effektivitätsnachweis der Iontophorese als Gleichstromtherapie und Arzneimittelwirkung werden hypothetische Vorstellungen entwickelt.


      
        
Summary

        
In the paper the iontophoresis is valuated as a combination of physiotherapy and pharmacotherapy, in which ionogenically existing drugs are transported through the skin by means of the continuous current.


        
The physicochemical processes (electrokinesis) which the continuous current causes in the human body are explained. By means of the sodium salicylate iontophoresis model investigations concerning the drug transport through the skin and concerning the proof of drugs in the serum and urine are demonstrated. Hypothetic conceptions are developed for proving the effetiveness of the iontophoresis as galvanotherapy and effect of drugs.
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Elektrokinese - Iontophorese - Arzneimitteltransport - Arzneimittelnachweis
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